
SZERDA, 1997. OKT. 15. HIRDETÉS 5 

Csörög a Pannon GSM 

Kedves Olvasóink! Közérdekű prob-
lémáikat, észrevételeiket, tapasztalatai-
kat ezen a héten Ujszászi Ilonával oszt-
hatják meg. Újságíró munkatársunk 
munkanapokon 8 és 10, vasárnap pedig 
14 és 15 óra között várja hívásaikat a 06-
20-432-663-as telefonszámon. Elveszett 
tárgyakat kereső olvasóink hirdetésben 
tehetik közzé mondandójukat, a talált 

tárgyakról ingyen adható föl információ. Hirdetésfölvétel: 
8-18 óra között, a Sajtóházban. 

G á z . „A megszoko t t 
gázd í j negyvenszeresé t 
akarja leemelni átutalási 
betétszámlámról a Dégáz. 
Mit tehetek?" - kérdezte 
kétségbeesetten U. R.-né. 
Kiderítettük: a petőfitelepi 
csa lád i ház nem vált 
nagyvá l l a l a t t á . G á z f o -
gyasz t á sa azér t ugrot t 
meg hirtelen, mert a díj-
beszedő rosszul olvasta a 
számokat. „Ilyen tévedés 
e lőfordulha t , hiszen 24 
ezer pénzintézeti ügyfe-
lünk dolgait intézzük" -
vélekedett Tanácsné Mag-
da Éva, a Dégáz ügyvitee-
li o s z t á l y v e z e t ő j e , aki 
sűrű elnézés kérések köz-
epette, néhány telefonhí-
vás árán helyrebillentette 
a dolgokat. 

Fa. Az utcai közvilágí-

tás szinte semmit sem ér, a 
József Attila sugárúti pla-
tánsor lombkoronáját tíz 
éve nem metszették - hal-
lottuk Nagy Istvánnétól. A 
város védeni kívánja ezt a 
fasor t - tudtuk meg a 
főkertésztől . Ellenben a 
sötétségre panaszkodó 31. 
és 35. számú házak lakói 
kérhetik a Környezetgaz-
dálkodási Kht.-tól a famet-
szést. 

Köszönet . Az Eötvös 
cirkusz 20 ingyen jegyét 
köszöni a jót szórakozó, 
hálás közönség nevében a 
kiskundorozsmai családse-
gítő ház vezetője, Király 
Endréné. 

PANNON 
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Papp Lajos költöi estje 

A régvolt kert 

• • 

„Szegeden meghallották a költöi szót." (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Népszavazást! 
De milyet? 

Nyi latkozatháborút 
szült, vitát kavart a nép-
szavazásügyben hozott 
alkotmánybírósági dön-
tés. A népszavazási kez-
deményezések erősor-
rendjét rögzítő határo-
zatról, a várható követ-
kezményekről eltérő vé-
leményeket hallani. Mi 
a hat parlamenti párt it-
teni vezetőinek vélemé-
nyét kötöttük csokorba. 

A Magyar Szocialista 
Párt városi elnöke, dr . Ré-
vész Mihály: - Tiszteletben 
tartandó az Alkotmánybíró-
ság döntése. Kompromisz-
szumra kínál lehetőséget, ha 
a szavazólapon a föld tulaj-
donlására vonatkozó összes 
kérdést szerepeltetnék. Ál-
láspontom szerint csakis 
annyi a különbség az ellen-
zék egy és a kormány két 
„földkérdése" között, hogy 
az utóbbiak nyelvtanilag ért-
hetőbbek. Ugyanis az ellen-
zéki kérdésre adott válasz is 
csak az EU-hoz való csatla-
kozás időpontjáig érvényes. 

A Szabad Demokraták Szö-
vetsége szegedi önkormány-
zati frakciójának vezetője, 
Nagy Sándor: - Meglepett 
az Alkotmánybíróság dönté-
se, amely új helyzetet terem-
tett. A nyilatkozók egymásra 
mutogattak. Valószínűleg 
még komoly viták lesznek a 
Parlamentben, mire konkré-
tan kiderül, milyen népsza-
vazásra hívják november 16-
án az állampolgárokat. Saj-
nálom, hogy a történtek mi-
att teljesen érzelmi síkra te-
relődött a dolog. A népsza-
vazási kezdeményezésből 
politikai ügy lett. 

A Fidesz - Magyar Pol-
gári Párt megyei elnöke, 
Farkas Sándor: - Ez a vá-
lasztópolgárokat igazolta. 
Az igazság, s nem a pártos-
kodás győzött . Az Alkot-
mánybíróság döntéséből az 
következik, hogy a földügy-
ben az ellenzék kérdésére 
kell választ kérni a népsza-
vazáson. Nincs köztes meg-
oldás! A történtek rávilágíta-
nak a kormány baklövésére, 
megkérdőjelezik a Horn-ka-

binet munkájának szakszerű-
ségét. De arra is fölhívják a 
figyelmet, hogy a köztársa-
sági elnöknek következete-
sebbnek, igazi államfőnek 
kellene lennie. 

A Független Kisgazda-
párt megyei főtitkára, Csa-
nádi Jánosné: - Megelége-
déssel fogadtuk az alkot-
mánybírósági határozatot, 
mert a törvények betartásá-
nak fontosságát igazolta. El-
lenben a parlamenti frakció-
tól érkezett körlevelünk szel-
lemében fölszólítjuk a köz-
társasági elnököt: kérjen bo-
csánatot a néptől , mert a 
kormányra figyelve döntött. 
Kö l t ségk ímélőbb volna , 
ezért azt szeretnénk, ha a 
NATO-ról és a termőföld tu-
lajdonlásáról egyszerre nyil-
váníthatna véleményt a nép. 

A Kereszténydemokrata 
Néppárt szegedi elnöke, 
Kalmár Ferenc: - Üdvözöl-
jük az Alkotmánybí róság 
döntését, amely komoly jel-
zés a kormánynak. Azzal 
egyetértek, hogy elég most a 
NÁTO-csatlakozásról sza-
vazni, de az sürgős, tehát 
egy hónap múlva időszerű a 
voksolás. Viszont a földről 
is meg kell kérdezni a nép 
véleményét, egy másik sza-
vazás keretében. A minisz-
terelnök kijelentése - misze-
rint az Alkotmánybíróság 
poli t izálna - természetes, 
egy kormány nem szereti, ha 
a b í róság megvé tózza a 
szándékát. 

A Magyar Demokrata Fó-
rum szegedi elnöke, Balogh 
László: - Megbukott a kor-
mány alkotmánysértő intéz-
kedése. Ehhez hozzájárult az 
a 10 ezer szegedi aláíró is, 
aki az ellenzék kezdeménye-
zése mellé állt. Az új hely-
zetben a kormány új trükköt 
kíván bedobni: azt javasolja, 
hogy csupán a NATO-csat-
lakozásról szóljon a szava-
zás, holott néhány hete még 
ő helyeselte spórolás címén 
a földkérdéssel való össze-
kapcsolást. Ha mégis ez az 
álláspont győzne, az ellen-
zék külön szavazást kezde-
ményez a földkérdésről. 

Ú. I .-V. F. S. 

Vásárhely adta az in-
dító és életre meghatáro-
zó emlékeket, Szegeden 
pedig megtanultam eze-
ket feldolgozni; igényes-
ségre , íz lésre , felelős 
gondolkodásra tanított 
meg ez a város, amely -
csak az én generációm-
ból - fél országnyi szer-
kesztőt nevelt. Igy foglal-
ta össze a Miskolcon élő 
költő, Papp Lajos, mit je-
lent számára a szülőhe-
lye, Hódmezővásárhely, 
s egyetemi éveinek, pá-
lyakezdésének színtere, 
Szeged, ahol 28 év után 
„A régvolt kert" címmel 
rendezték meg szerzői 
estjét, hétfőn, a helyőrsé-
gi klub színháztermében. 

Cs. Varga István iroda-
lomtörténész egyebek mellett 
a Napjaink főszerkesztői szé-
kében töltött 15 évéről kér-
dezte; a szerzői est után egy-
kori lapjának, a Délmagyar-
országnak is nyilatkozott -
egyről-másról. 

• A legutóbbi szegedi 
költői estje 1969-ben volt, 
abban az évben, amikor 
elment innen Miskolcra. 
Miért ment el? 
- Talán nem az a megfe-

• Munkatársunktól 
Két negyedévet (2-3.) 

vont össze a most megjelent 
Pompej i legújabb száma, 
amely két fő részből áll. Az 
elsőben többek között az 
idén tavasszal megrendezett, 
és már a Pompeji hagyomá-
nyai közé tartozó Bálint-napi 

lelő jelző: legutóbbi. Hiszen 
az volt az első és egyszer-
mind a búcsúestem. Hogy 
miért mentem el? Amiért a 
többiek. Szeged egy fél or-
szágnyi i rodalmárt , szer-
kesztőt nevelt fel és sokakat 
bocsátott el; csak az én gene-
rációmból említhetem Sze-
derkényi Ervint, Hatvany Dá-
nielt, Kovács Sándor Ivánt, 
llia Mihályt, Vörös Lászlót... 

9 Szokták is mondani: 
fölnevelő és kibocsátó vá-
ros. 
- És önfelmentő, amint ez 

a megfogalmazás mutatja. 
Mert az igazság az, hogy 
kényszerűségből mentek el 
innen az emberek. Furcsa, de 
így volt: ez a város egy ideig 
kellő mozgásteret hagyott, 
de egy ponton túl működésbe 
lépett a fűnyíró. Ha a búza-
táblában egy szál kimagaslik 
a többi közül, akadnak, akik 
késztetést éreznek: levágni! 

9 A verseiben mégis fájó 
nosztalgiával beszél Sze-
gedről. 
- Az ember nosztalgiával 

gondol a fiatal éveire. És hát 
a szegediekkel soha nem volt 
nekem semmi bajom. A vers-
ben nem lehet hazudni; a 
költői szó próbája a meghal-
lás; Szegeden pedig mindig 

felolvasóest kézirataiból is 
olvashatunk. Az első rész 
szerzői: Solymosi Bálint, Ku-
korelly Endre, Ficsku Pál, 
Hazai Attila, Németh Gábor, 
Latzkovits Miklós, Podma-

volt befogadó közeg az igaz-
ságra, a költői szóra, az ér-
tékre. Őszintén remélem, ta-
lán ez ma sem változott át 
gyógyíthatatlan süketségre. 

• Ezért ír verset 1997-
ben is? 
- Azért írok, mert én nem 

változtam. Szegeden azt ta-
nultam meg, hogy felelősség-
gel tartozom magamnak és 
mindazoknak, akik akarják 
az igazságot. A költő számá-
ra manapság többféle le-
hetőség adódik: menekülhet 
a magánéletébe, helyezheti 
magát egyfajta törvényen kí-
vüliségbe, lehet a szava csu-
pa gúny és irónia, végső so-
ron el is hallgathat. Ez utóbbi 
nekem nem sikerül, mert él 
bennem a remény: egyszer 
megint létrejön valami új ér-
tékrendszer, a humaniórák új 
együttese, egy etalon, amihez 
igazodni lehet. 

9 Mostani estjén szép 
szerelmes verseket, ironi-
kus és roppant keserű tár-
sadalomlátást tükröző 
verseket tolmácsolt a két 
szegedi színművész, Feke-
te Gizi és Flórián Antal. 
Hol a remény? 
- Nem hiszem, hogy az én 

életemben megváltozna ez a 
mostani világ, amelyben nem 

niczky Szilárd, Jónás Csaba 
és Papp András. A második 
rész Romantika, retorika, 
prosopopeia... címet viseli, 
amely esszéválogatáshoz Fo-
garasi György írt bevezetőt. 

az etika és az emberi 
minőség az etalon. Tehát 
élek, ahogyan tudok. Igyek-
szem redukálni a kapcsolato-
mat ezzel a világgal, a lehető 
legkisebb érintkezési felüle-
tet tartani. Az izoláltságban 
vélem menthetőnek, ami sze-
rintem érték és ezzel nem-
csak én vagyok így. 

9 Tudja-e, hogy a Dél-
magyarország szer-
kesztőségében a régiekről 
élő legendáknak ön is 
egyik szereplője? 
- Hogyne tudnám! Sokak-

kal nem szakadt meg a kap-
csolatom, mint ahogyan Sze-
geddel se, hiszen a szüleim 
itt maradtak, a lányom itt él a 
családjával . . . Az egyetem 
után a Délmagyarország 
szerkesztőségében dolgoz-
tam. Az egyik legendában tu-
domásom szerint a szakma 
rémálmáról, a leszakadt csil-
lár esetéről van szó. Elég ré-
mes volt, de sa jnos nem 
álom: megtör tént velem, 
hogy megjelent a tudósítá-
som egy koncertről, amelyet 
nem tartottak meg... Mentsé-
gemre: nagyon szere lmes 
voltam, randevúra mentem a 
hangverseny helyett. 

Sulyok Erzsébet 

Többek között itt olvashatjuk 
William Wordsworth Esszék 
sírfeliratokról I-II. munkáját, 
Paul de Man Az önéletrajz 
mint arcrongálás és Jacques 
Derrida Mnémoszüné című 
írását. E szám egyik különle-
gessége , hogy nem élvez 
grafikai támogatást. 

Don Pasquale 
- Gyimesivel 

Munkatársunktól 
Bár a Szegedi Nemzeti 

Színház operatársulata és 
zenekara Mozart Varázsfu-
volájával Hollandiában ven-
d é g s z e r e p e l , a Szeged i 
Szimfonikus Zenekar közre-
működésével idehaza is tar-
tanak operaelőadásokat. 

A sz ínház régi , bevál t 
produkciója Donizetti nép-
szerű v í g o p e r á j a , a Don 
Pasquale, amelynek címsze-
replőjeként Gregor József 
évtizedeken át kirobbanó si-
kert aratott , és számtalan 
előadáson Gyimesi Kálmán 
volt partnere Malatesta dok-
torként. 

Ma este néhány előadás 
erejéig ismét felújítja a tár-
sulat Angyal Mária rendezé-
sét, de ezúttal Gyimesi Kál-
mán énekl i á főszerepe t . 
Malatesta Vághelyi Gábor, 
Ernesto Kovácsházi István, 
a j egyző Bakó Antal lesz. 
Norina szerepében két fiatal 
szoprán is bemutatkozik: 
ma és pénteken Fischl Mó-
nika, október 21-én Fers 
Márta. A szegedi szimfoni-
kusoka t Koczka Ferenc, 
majd ok tóbe r 21-én 
Marcello Mottadelli dirigál-
ja. A díszletek Sándor La-
jos, a jelmezek Bata Ibolya 
tervei alapján készültek. 

Kaleidoszkóp 
• DM-információ 

Szerdán ismét jelentkezik 
a Kaleidoszkóp, a régió kul-
turális híradója a MTVl-en, 
17 óra 15-kor. 

A Szegedi Körzeti Stúdió 
műsorában szerepel a Sze-
gedi Kortárs Balett premier 
előadása, a Szolnoki Szoba-
színház Napsugár fiúk pró-
bája, Morell Mihály kiállítá-
sa, a Weiner Kamarazene-
kar legutóbbi koncertfellé-
pése. 

A stúdió munkatársai el-
látogattak Kecskemétre, a 
nemzetközi kerámiastúdió-
ba, ahol külföldi vendég-
művészek k í sé r l e t eznek 
különféle égetési techni ká-
kái. 

Megnyílt 
a JATE-klub 

• Munkatársunktól 
B e f e j e z ő d ö t t a J A T E -

klub felújítása, melynek kö-
vetkeztében tegnap este újra 
b i r t okukba vehe t t ék az 
egyetemisták kedvenc szó-
rakozóhelyüket. 

A nyi tóbul in a Volvox 
e g y ü t t e s s z ó r a k o z t a t t a a 
hallgatókat. 

• Bemutatkozott a Szegedi Polgári Orvoskör 

Politikamentes egészségügy? 
Az el lenzéki pártok 

egészségügyi szakértői 
alakították, mégsem po-
litikai jellegű szervezet 
a Szegedi Polgári Or-
voskör. Szakmai kérdé-
seket tesznek nagyító 
a l á , ennek e l lenére 
(vagy éppen ezért) nem 
kerülhetik meg a napi 
politikát. 

Ilyen e l l en tmondások 
közepette idén tavasszal ala-
kult meg az országos szer-
vezet helyi tagozata, a Sze-
gedi Polgári Orvoskör. Az 
újszerű szervezet alapítói 
t egnap s a j t ó t á j ékoz t a tón 
mutatták be önmagukat és 
eddigi , közösen végzet t 
munkájukat. 

Olyan klubot, gondolko-
dási fórumot teremtettek az 
orvosok, ahol ütközhetnek a 
szakma érvei. Mert az egész-
ségügy nagy gondban van -
hangsúlyozta dr. Mécs László 
tanársegéd. Elég csak arra 
utalni - mondta - , hogy míg 
az egészségügy részesedése 
az előző kormányzati ciklus-
ban a GDP 7-8, addig most 
5,2 százaléka, vagy hogy az 
egészségügyi dolgozók brut-
tó 35 ezer forintos átlagfize-
tésért dolgoznak. A szférát 
sújtó forráshiányt jelzi, hogy 
az itt tavaly tapasztalható 44 
százalékos infláció ellenére a 
költségvetésben csupán 17 
százalékkal növelték az 
egészségügyi kiadási oldal 
végösszegét. 

Nincs hagyománya az or-
vosok önszerveződésének. 
Éppen ezért ez a civil kezde-
ményezés mintát szolgáltat-
hat - folytatta a polgári or-
voskör melletti érvek sorát 
dr. Wittmann Tibor adjunk-
tus. A szakmájukért és a be-
teg emberekért aggódó orvo-
sok szervezete ez, azoké, 
akik érzik: nem tudják azt 
nyújtani, amit szeretnének. 
Az orvoskör összejövetelein 
eddig az egészségügy szerke-
zeti problémáiról, működési 
zavarairól beszéltek. De e ci-
vil kezdeményezés hozta tető 
alá legutóbb „a városi egész-
ségügyi csúcstalálkozót" is. 

Az egészségügyi tör-
vényről a körben elhangzott, 
hogy a jogszabály legna-

gyobb baja a körülményeske-
dés, az orvosokra hárított ad-
minisztárciós teher megsok-
szorozása - hal lot tuk dr. 
Bartha László tanársegédtől. 

A kör negyedik alapítója, 
dr. Baradnay Gyula pro-
fesszor a sajtótájékoztatón -
más e l fogla l tsága miatt -
nem tudott megjelenni, de bi-
zonyára elmondaná - véleke-
dett Mécs doktor - , hogy az 
orvoskamara, s más szakmai 
kollégiumok véleményét sem 
veszik figyelembe az egész-
ségügy egészét érintő politi-
kai döntésekkor. 

A Szegedi Polgári Orvos-
kör négy-hat hetente ülésezik 
- tudtuk meg - , s a szervezet 
minden irányba nyitott. 

Ú. I. 

Pompeji '97/2-3. 

vezető 

európai 
autógyár 
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A (elentkezést kérjük az 1386 Budapest. 
Pl 906 címre elküldeni. A részletekről 
Kaminek Ferencnél érdeklődhel a 06-20-
425-982-es telefonszámon. 


